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§ 305 

Adjungering 

Beslut 
Arbetsutskottet adjungerar Mats Gerdau (M), Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm 
(MP) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna.  
 
- - - - - 
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§ 306 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2012-12-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse från utförare angående 
checkbelopp i nacka – hemtjänst, 
ledsagning, avlösning samt ändring av 
villkor, jämförelse Utredning av den 
kommunala hemtjänstens verksamhet 
Danderyd 

Social- och äldredirektören Anders 
Fredriksson, överlämnad till SÄN 

Inbjudningar 
 

  

Rapporter 
 

Revisionsrapport nr 2/2012 Granskning av 
delårsrapport 2012 

 

Revisionsrapport nr 3/2012 – Granskning 
av ekonomi- och verksamhetsstyrning inom 
den egna produktionen 

 

  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 12:57, 12:60, 12:61, 12:65  
  
SKL Politiker per län 2012 – Vilka är 
lokalpolitikerna i Stockholms län? 

 

KSL  
Gemensamt programpris inom 
gymnasieskolan 
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Övrigt 
 

Ändringa i kulturnämndens 
delegationsordning med anledning av 
revisorernas rapport 

 

Revisionsskrivelse angående upphandling av 
parkdriftentreprenad i Boo 

 

Nutid & framtid, om Stockholmsregionens 
utveckling, Länsstyrelsen i Stockholms län 

 

Protokoll från föreningsrådet i Älta 18/9 
och 20/11 2012 

 

Baltic Cities Bulletin  
 
- - - - - 
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§ 307 Dnr KFKS 2012/29-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-12-04 

Ärende Ansvarig 
Delegationsbeslut gallring Proof Administrativa direktören Mats Bohman  
Beslut att inte lämna ut handling Stadsjuristen Helena Meier 
Delegationsbeslut byte av enhetsnamn Stadsdirektören Lena Dahlstedt 
Delegationsbeslut fattade av 
fastighetsdirektören 

Fastighetsdirektören Jenny Asmundsson 

Delegationsbeslut exploatering, se sep lista  
 

Delegationsbeslut exploatering 

 
- - - - - 
 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
2012-10-24 19 Avtal om 

fastighetsreglering 
9409 
Vikingshillsvägen 

Kummelnäs 
1:898 och 
Velamsund 19:9 

2012-10-22  Avtal om etableringsyta 
och upplag 

9301 
Område F 

Ramsmora 1:1 

2012-10-31 32 Kontrakt för stängning 
av Sjöqvarnsbacken  

9164 
Saltsjöqvarn 

 

2012-11-22 19 Servitutsavtal med 
Stockholm 

9609 Södra 
Hedvigslund 

Älta 10:1 



 9 (26) 
 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 308 Dnr KFKS 2012/213-219 

Student- och ungdomsboende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen ger exploateringsenheten i uppdrag att utarbeta förslag till Start-PM och 
optionsavtal för Alphyddan och Ektorp, samt ger planenheten i uppdrag att ytterligare 
utreda planförutsättningarna i Björknäs, i enlighet med rekommendationerna i juryns 
utlåtande. 
 
I arbetet rörande Alphyddan ska, förutom att pröva nya bostäder, också ingå att pröva 
förutsättningarna för att lösa områdets parkeringsproblem liksom att särskilt beakta kvalitet 
och omfattning av Alphyddans friområden. 
 

Ärende 
Nacka kommun gick i juni 2012 ut med en inbjudan till intresseanmälan i syfte att få till 
stånd studentbostäder och/eller ungdomsbostäder med rimliga hyresnivåer. 12 företag 
lämnade in intresseanmälan och idéförslag. Totalt lämnades 22 idéförslag in på tre 
kommunala markområden. De inlämnade förslagen har utvärderats av en jury som 
sammanställt sina synpunkter i ett utlåtande daterat 2012-11-20. I utlåtandet lämnas 
rekommendationer för de olika områdena. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2012 
Juryns utlåtande 2012-11-20 
SBC BO, förslag Alphyddan 
Hyris AB, förslag Alphyddan 
Sjaelsö, förslag Alphyddans gröna gårdar 
Sjaelsö, förslag Farstukvist Alphyddans 
Byggvesta, förslag Ektorp 
Sjaelsö, förslag Farstukvist Björknäs 
 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD), 
Hans Peters (C) och Majvie Swärd (S), bifall till följande, utdelade förslag. 
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”Arbetsutskottet beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag med följande 
tillägg: 
 
I arbetet rörande Alphyddan ska, förutom att pröva nya bostäder, också ingå att pröva 
förutsättningarna för att lösa områdets parkeringsproblem liksom att särskilt beakta kvalitet 
och omfattning av Alphyddans friområden.” 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng lät anteckna följande. 
 
”Från Folkpartiets sida är vi ytterligt angelägna att få till stånd fler student- och 
ungdomsbostäder med rimliga hyresnivåer i Nacka. Utifrån juryns utlåtande anser vi att 
alternativet Ektorp ska prioriteras i det fortsatta arbetet. Vi anser också att en 
kompletteringsbebyggelse i Alphyddan bör prövas men att det förutsätter tidig dialog med 
bostadsrättsföreningarna och boende inom området om parkeringsproblemen och hur 
tillgängligheten till natur och aktivitetsytor inom området ska säkras.”  
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Flera angelägna behov samlas i detta ärende – ungdoms-/studentbostadsbyggande, 
barnens lekplatser och grönområden i en tättbebyggd del av Nacka. Viktigt att få ihop 
behoven och göra rätt typ av avvägningar med hänsyn till de boendes önskningar och 
behov. Utgångspunkten med de föreslagna hustyperna, verkar vara en bra början om man 
löser de olika typerna av behov. Då kan det bli ett positivt tillskott för Alphyddan och för 
ungdomsboenden i kommunen. Bra att Alliansen äntligen tar grepp om detta och 
Nackalistan ser fram emot fler exempel på detta framöver.” 
  
- - - - - 



 11 (26) 
 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 309 Dnr KFKS 2014/601-258 

Jämkning av gatukostnader område D, Lövberga 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Arbetsutskottet informerades om att ärendet är under beredning och kommer att 
behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 17 december 2012. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Ännu ett sammanträde med Lövbergaärendet på dagordningen utan att ärende går till 
beslut och utan skriftligt förslag. Vad ska de boende och drabbade säga och tycka om 
detta? Ska de fortsätta att leva i en ekonomisk ovisshet ännu en tid? Vad säger kommunens 
revisorer om hanteringen? Frågorna är många. Att leva upp till målet med Trygg och säker 
kommun, verkar avlägset för de drabbade. Nackas ledande moderatpolitiker vill att 
invånarna ska agera som kunder men kommunen lever inte upp till vad ett företag måste 
uppnå med ett minimum av service och säkerhet. Det är en skandal hur detta ärende har 
hanterats, med olika uppgifter och information av olika företrädare, politiker och 
tjänstemän. Nackalistan kommer att gå vidare med detta ärende och är starkt kritiska till 
hanteringen, bristen på information och kommunikation och tänkta avgiftsnivåer.” 
 
- - - - - 
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§ 310 Dnr KFKS 2002/418-214 

Yttrande till Länsstyrelsen ang. överklagande av 
detaljplan Norra Skuru, 9104 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade i december 2011 att anta detaljplanen för Norra Skuru. 
Planen överklagades därefter på flera grunder. Den 13:e november i år inkom en begäran 
från Länsstyrelsen om ett yttrande från Nacka kommun angående planbestämmelserna för 
enskilda bryggor i Kungsviken och i Kungsborgsviken. I detaljplanekartan anges att ett 
antal av bryggorna är avsedda för närliggande enskilda fastigheter men det framgår inte 
vilka; skrivelse om detta finns i genomförandebeskrivningen men även där finns det 
möjlighet till feltolkning då man angett en planbeteckning som inte återfinns i plankartan. 
Om länsstyrelsen vid sitt beslutsfattande skulle finna att de överklagande har rätt kan de 
upphäva hela planen. Den plan- och bygglag (PBL) som var gällande vid tidpunkten för 
antagandet medger dock att endast den bestämmelse som gäller bryggorna kan upphävas 
eller förtydligas om kommunen medger detta. 
 
Kommunfullmäktige är det organ som kan fatta beslut om att göra nödvändiga 
förtydliganden/ändringar i planen och med anledning av detta är ett yttrande under 
framarbetning. Eftersom tiden för handläggning är mycket knapp och planhandlingarna 
måste revideras samt beslut fattas om tillstyrkan i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, MSN, 
är detta endast en informationsskrivelse. Fullständiga handlingar kommer att finnas till 
MSN samt till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2012 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 311 Dnr KFKS 2011/251-041 

Månadsbokslut oktober 2012 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för oktober 2012. 
 

Ärende 
Årsprognos för årets resultat för 2012 uppgår till 145 mnkr. Årsprognos för 
balanskravsresultatet uppgår till 52 mnkr, vilket är 30 mnkr bättre än budget och 1,3 mnkr 
bättre än prognosen i september. Störst avvikelse mot budget finns inom förskola, fritid 
och skola (FFS) som avviker med 45 mnkr mot budget vilket dock är oförändrat mot 
prognosen i T2 och september. 
 
Utbildningsnämndens årsprognos är 6 mnkr bättre än i september och lämnar en prognos 
på +7 mnkr mot budget. Prognoserna för bygg- och förvaltningsenheten samt 
markenheten har blivit -3,5 mnkr sämre respektive -9 mnkr sämre för markenheten.  
 
Finansnettot bedöms bli ca 22 mnkr lägre än budget vilket är 2 mnkr bättre än i september 
och T2. Årsprognosen för skattenettot är oförändrat med 46 mnkr bättre än budget. 
 
Prognosen för reavinster bedöms oförändrade sedan T2. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2012 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 312 Dnr KFKS 2010/527-009 

Åtgärder med anledning av medborgarförslag om 
minoritetsspråk 

Beslut 
Ärendet överlämnas utan ställningstagande till kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
En utredning är genomförd utifrån ett inkommet medborgarförslag att Nacka kommun ska 
ansluta sig till förvaltningsområdet för finska. Minoritetslagstiftningen innebär att 
kommunen ska leva upp till ett grundskydd för de nationella minoriteterna men 
kommunen kan även frivilligt ansluta sig till att bli ett förvaltningsområde för ett eller flera 
minoritetsspråk.  
 
Då det finns osäkerhetsfaktorer kring att bli förvaltningsområde såsom behovsfrågan, 
statsbidraget, utträdesklausul, kraven på språkkompetensen hos handläggande personal 
samt att det inte finns forskningsresultat från nuvarande förvaltningsområden föreslås att 
kommunen inte ska ansöka om att ingå i förvaltningsområdet. Men för att leva upp till 
grundskyddet i lagstiftningen bör kommunen genomföra aktiviteter föreslagna i 
beslutsförslaget. Om kommunen får en samtalspartner i form av en finsk förening och kan 
ha en bra dialog med minoritetsrepresentanter kan vi gemensamt ta fram en behovsbild 
och göra prioriteringar. Frågan om anslutning till förvaltningsområde kan om behov finns 
återupptas till kommande år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 262 
 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012 
Utredning 9 februari 2012, Nacka som finskt förvaltningsområde 
Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 114 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 
Medborgarförslag den 5 oktober 2010 
 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 262 
Ärendet bordlades. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 114 
Ärendet återremitterades till stadsledningskontoret för att behandlas i samband med Mål 
och Budget 2013-2015. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 mars 2012 § 78 
Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 februari 2012 § 48 
Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011§ 114 
Kommunstyrelsen uppdrog åt stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken 
servicenivå de som har finska som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig 
med detta färdigbehandlat. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen uppdra åt 
stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken servicenivå de som har finska 
som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig med detta färdigbehandlat. 
 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas utan ställningstagande till 
kommunstyrelsen. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 313 Dnr KFKS 2012/340-007 

Fortsatt utveckling av inköpsprocessen genom stödjande 
team 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Den fortsatta granskningen av inköpsprocessen visar förbättringsområden främst när det 
gäller tillgänglighet till avtal, rutiner för prisjustering och planering av upphandlingar. 
Stadsledningskontoret har sjösatt en modell med stödjande team för verksamhetsutveckling 
för att arbeta vidare med de förbättringar av rutiner och implementering av rutiner som 
granskningen visar behövs. Ett första team kommer att arbeta med att säkerställa 
inköpsrutinerna inom byggenheten och förvaltningsenheten. Modellen ska därefter 
utvärderas, för att sedan vara ett sätt av flera för att stödja och utveckla den interna 
kontrollen. Teamet består av kommunstyrelsens controller, internrevisorn och 
inköpstrategen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 november 2012 
PM stödjande team 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 314 Dnr KFKS 2012/584-003 

Anmälan enligt tjänstedirektivet av förslag till 
kommunala föreskrifter 
Yttrande till utrikesdepartementet 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar förslaget till remissvar. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Remissvaret bejakar utrikesdepartementets förslag om ett förtydligat ansvar att anmäla 
sådana föreskrifter som kan ha inverkan på genomförandet av det så kallade 
tjänstedirektivet. Nacka kommun ställer sig också positiva till att Kommerskollegium 
fortsätter samordna och stötta kommunernas arbete med att införa tjänstedirektivet. Att 
möjliggöra en inre gemensam marknad är eftersträvansvärt för både de Nackabor som vill 
bedriva tjänsteverksamhet inom EU och de företag från EU som vill komma hit. 
Remissvaret poängterar vikten av att man möjliggör för konsumenterna av dessa tjänster att 
på ett enkelt sätt kontrollera att de företag de vill använda sig av sköter sina åtaganden mot 
det allmänna. Att realisera den inre marknaden kan inte heller bara vara 
Kommerskollegiums ensak utan här behöver många olika både statliga, regionala och 
kommunala aktörer sluta sig samman.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 november 2012 
Förslag till yttrande 
Bilagor från utrikesdepartementet 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 



 18 (26) 
 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 315 Dnr KFKS 2012/ 

Förtydligande av ansvaret som vårdgivare enligt 22 § 
hälso- och sjukvårdslagen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar förtydliga social- och äldrenämndens reglemente genom 
följande tillägg till första stycket i punkten B, före den sista meningen. 
 
Social- och äldrenämnden utgör vårdgivare enligt 22 § hälso- och sjukvårdslagen. 

Handlingar i ärendet 
Social- och äldrenämnden den 13 november 2012 § 197 
Tjänsteskrivelse den 1 november 2012 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Social- och äldrenämnden den 13 november 2012 § 197 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar förtydliga social- och äldrenämndens reglemente genom 
följande tillägg till första stycket i punkten B, före den sista meningen. 
 
Social- och äldrenämnden utgör vårdgivare enligt 22 § hälso- och sjukvårdslagen. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 316 Dnr KFKS 2012/230-003 

Ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om de förändringar i 
delegationsordningen som kommer att föreslås om kommunfullmäktige beslutar inrätta ett 
stadsutvecklingsutskott inom kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker föreslagna förändringar i övrigt i delegations-
ordningen. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges förväntade beslut att inrätta ett stadsutvecklingsutskott inom 
kommunstyrelsen, medför att beslutanderätter som idag är delegerade till arbetsutskottet 
kommer att behöva ändras så att de delegeras till stadsutvecklingsutskottet. Förslaget till 
kommunfullmäktige innebär nämligen att ärenden som idag bereds och på delegation 
beslutas av arbetsutskottet flyttas till stadsutvecklingsutskottet. Det här ärendet innehåller 
därför information om vilka ärenden som kommer att byta utskott. Samtidigt finns ett 
behov av att ändra i vissa beslutanderätter som ligger inom arbetsutskottets 
beredningsansvar, och ärendet innehåller även de förslagen. Det handlar om mindre 
justeringar avseende kompletterande av delegat för att pröva om utlämnande av allmän 
handling, rätt att vidaredelegera upphandling inom beslutade budgetramar, redaktionell 
förändring av beskrivning av delegation vid ramavtalsupphandlingar och byte av delegat 
från arbetsutskottet till stadsdirektören att anställa politisk sekreterare och hantera 
arbetsgivarfrågor kring sådana personer. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 november 2012 
Nu gällande delegationsordning 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 317 Dnr KFKS 2012/241-006 

Ändrade sammanträdesdagar 2013 för arbetsutskottet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott upphäver sitt beslut den 15 maj 2012 § 135,om 
sammanträdesdagar för arbetsutskottet under 2013 och beslutar om följande 
sammanträdesdagar för nästkommande år: 
 
29 januari   20 augusti 
5 mars    17 september 
9 april   8 oktober 
30 april   12 november 
21 maj   3 december 
11 juni  

Ärendet 
Med anledning av föreliggande förslag om att inrätta ett stadsutvecklingsutskott inom 
kommunstyrelsen behöver sammanträdesdagarna för kommunstyrelsens arbetsutskott ses 
över. Stadsledningskontoret ser här att det intervall som är lagt för kommunstyrelsens 
arbetsutskott under 2013 inte behövs när stadsutvecklingsutskottet tar över beredningen av 
fastighetsärenden, stadsplanering, större infrastrukturprojekt och centrumutveckling. 
Arbetsutskottets arbete kommer att koncentreras främst till mål och budgetprocessen och 
den ekonomiska uppföljningen. Kontoret föreslår därför att arbetsutskottet ska 
sammanträda tisdag två veckor före kommunstyrelsen, vilket ger utrymme för att förbättra 
underlagen i främst ärenden om ekonomisk uppföljning. Samma förslag kommer att läggas 
till kommunstyrelsens verksamhetsutskott.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2012 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkade bifall till följande, utdelade förslag. 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott upphäver sitt beslut den 15 maj 2012 om 
sammanträdesdagar för arbetsutskottet under 2013 och beslutar om följande 
sammanträdesdagar för nästkommande år: 
29 januari, 5 mars, 9 april, 30 april, 21 maj, 11 juni, 20 augusti, 17 september, 8 oktober, 12 
november och 3 december.” 
 



 21 (26) 
 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 318 Dnr KFKS 2007/241-008 

Stadsnät i Nacka 
Motion den 5 mars 2007 av Martin Ingels (FP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
motionens intentioner beaktas i kommunens fortsatta arbete kring bredbandutbyggnad och 
att motionen med detta anses färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären vill att kommunen ska ta initiativ för att säkerställa utbyggnad av ett stadsnät i 
Nacka. Ett förslag till beslut har lagts fram för kommunfullmäktige som återremitterade 
ärendet med stöd av reglerna om minoritetsskydd och ärendet har därefter bordlagts i 
kommunstyrelsen. Mycket vatten har flutit sedan motionen lades och förslagen återspeglar 
inte längre utvecklingen av bredbandig datakommunikation, varför förslaget är att 
motionen inte ska föranleda några vidare åtgärder. Samtidigt noteras att det inom 
stadsledningskontoret pågår ett arbete att ta fram olika handlingsinriktningar som kan ligga 
till grund för såväl en övergripande strategi i frågan som att konkret lösa delar av den 
problembild som idag föreligger runt bredbandsfrågan i Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2012 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 221 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 221 
Ärendet bordlades till arbetsutskottet den 4 december 2012 
 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkade bifall följande, utdelade förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
motionens intentioner beaktas i kommunens fortsatta arbete kring bredbandutbyggnad och 
att motionen med detta anses färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
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 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Målet för Alliansregeringen är att Sverige ska ha bredband i världsklass. Regeringens 
bredbandsstrategi syftar till att år 2020 ska 90 procent av alla hushåll och företag ha tillgång 
till bredband om minst 100 Mbit/s. 
  
Tillgänglig statistik från PTS (Post- & Telestyrelsen) visar att bredbandspenetrationen i 
Nacka ligger avsevärt både under Stockholms stad men även under genomsnittet i 
Stockholms län.  
 
Från Folkpartiets sida vill vi att Nacka ska uppnå alliansregeringens mål tidigare än 2020. 
För oss är målet självklart att alla Nackabor, företag, skolor och institutioner i Nacka ska ha 
tillgång till bredband och att kommunen bör ta fram och genomföra en bredbandsstrategi 
som är i linje med regeringens men som har högre en ambition när det gäller tidpunkten. 
Huvudinriktningen för en sådan strategi bör enligt vår uppfattningen vara: 
- Underlätta och stödja utbyggnaden så att regeringens bredbandsmål uppnås avsevärt 
snabbare än för hela landet. 
- Primärt låta marknaden hantera utbyggnaden men komplettera med lokala initiativ där 
behov och intresse finns. 
- Främja öppna nät och konkurrensneutrala lösningar, primärt baserade på fibernät. 
- Utnyttja kommunens egna behov som drivkraft för utbyggnad och möjlighet till nya 
tjänster.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 319 Dnr KFKS 2012/504-469 

Rättvisemärkt handel i kommunen 
Motion den 10 september 2012 av Mattias Qvarsell (S) m.fl.  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till 
kommunen redan är Milleniekommun samt att effekterna av Rättvisemärkt/Faritrade är 
omtvistade. 
 
Kommunfullmäktige anser därmed att motionen färdigbehandlad.  

Ärende 
Motionärerna vill att Nacka kommun bidrar till att förbättra arbetsvillkoren för jordbrukare 
i utvecklingsländer genom att kommunen alltid som första alternativ ska välja Fairtrade-
märkta produkter. Dessutom önskar motionärerna att kommunen ska ansöka om att bli 
Fair Trade city. Under 2012 beslutade kommunen att bli Milleniekommun, i det ingår bland 
annat frågor om rättvisare handel. Frågan är därmed redan en del av kommunens arbete 
och på ett sätt som bättre överensstämmer med lagstiftningen kring upphandling. 
Forskning visar på olika meningar om effekterna av att välja rättvisemärkt. Utifrån att det 
inte finns en samstämmig bild om effekterna av rättvisemärkning samt att kommunen 
redan är Milleniekommun föreslås att motionärernas förslag inte ska bifallas. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 oktober 2012 
Motion 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade bifall till motionen. 
 
Erik Langby (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Erik 
Langbys yrkande. 
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 4 december 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 
Majvie Swärd och Carl-Magnus Grenninger (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd och Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande. 
 
”Vi anser att Nacka kommun ska välja rättvisemärkta produkter om det finns i sortimentet 
och att verka i motionens anda inom olika samarbetsorgan. Vi anser också att verksamheter 
och organisationer associerade med kommunen uppmuntras att följa detta. Genom at köpa 
fair trade-märkta produkter bidrar vi till att förbättra villkoren i utvecklingsländer som 
bearbetar och tillverkar dessa produkter. Ytterligare ett steg i detta är att bli en Fair Trade 
City. Nu valde allianmajoriteten att i stället avslå motionen.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 320 

Övriga frågor - sammanträde för kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att det föreslagna nya stadsutvecklingsutskottet 
(KSSU) kommer att kallas till sitt första sammanträde den 18 december 2012, direkt efter 
extra KSVU, för genomgång och beslut rörande arbetsformer mm. 
 

Ärende 
Sammanträde för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Yrkanden 
Erik Langby (M) yrkade bifall till följande, utdelade förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att det föreslagna nya stadsutvecklingsutskottet 
(KSSU) kommer att kallas till sitt första sammanträde den 18 december 2012, direkt efter 
extra KSVU, för genomgång och beslut rörande arbetsformer mm. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
 
- - - - - 
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